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Presadă își anunţă demisia din USR

politică

Fostul senator Florina 
Presadă și-a anunţat, 
vineri dimineaţa, demisia 
din Uniunea Salvaţi 
România, precizând că 
nu se mai regăsește în 
acest partid de mai multă 
vreme, dar că „nu e timpul 
pierdut” pentru apariţia 
altor noi formaţiuni 
politice. „Momentul 
despărţirii de USR. Azi 
mi-am înaintat demisia 
din USR biroul filialei USR 
Sector 3. A fost o decizie 
pe care am luat-o cu 
inima grea, dar privind 
spre viitor. Adevărul este 
că nu mă mai regăsesc 
în această construcţie 
politică de ceva vreme, iar 
după decizia BN USR de 
aseară de a-l propune pe 
Călin Badiu ca secretar 
de stat la Ministerul 
Dezvoltării, mi-a fost 
clar că expertiza mea 
nu mai este de folos în 
această organizaţie. Dubla 
măsură, ipocrizia, lipsa de 
transparenţă și politica 

de gașcă au devenit 
emblematice pentru noul 
USR. Numirile politice 
pentru anumite poziţii 
sunt firești și pot accepta 
că cei ajunși la putere 
îi vor prefera pe unii în 
detrimentul altora, dacă 
au de ales între oameni cu 
competenţe similare. Dar 
ce nu pot accepta este ca 
în urma acestor numiri să 
aibă de suferit serviciul 
public sau ca aceste 
numiri să nu ţină cont 
deloc de competenţe”, a 
scris Presadă, pe pagina 
sa Facebook.

AEP: Peste 19 milioane de lei - 
subvenţii virate partidelor în februarie

Potrivit unui comuni-
cat al Guvernului, cei doi 
înalţi oficiali au abordat, 
în mod cuprinzător, aspec-
te relevante în raport cu 
agenda Uniunii Europene, 
cu accent pe gestionarea 
crizei generate de pande-
mia de COVID-19, proce-

sul de redresare econo-
mică şi obiectivele în ce 
priveşte lupta împotriva 
schimbărilor climatice şi 
tranziţia digitală. „Cu refe-
rire la gestionarea pande-
miei de COVID-19, prim-
ministrul României a rea-
firmat importanţa menţi-

nerii unei abordări coor-
donate la nivel UE în con-
textul situaţiei epidemio-
logice curente de la nivel 
european şi internaţional, 
mai ales pe fondul riscu-
rilor generate de muta-
ţiile virusului, şi a salutat 
eforturile de coordonare 
realizate de Comisie, sub 
conducerea preşedinte-
lui Ursula von der Leyen”, 
se arată în comunicat. În 
context, premierul român 
a prezentat stadiul derulă-
rii campaniei de vaccina-
re la nivel naţional, care 
plasează România pe unul 
dintre primele locuri între 
statele membre şi şi-a ex-
primat încrederea că „no-

ile angajamente asumate 
de furnizorii de vaccinuri 
vor fi respectate”, pen-
tru a permite derularea în 
bune condiţii a campanii-
lor de vaccinare. La rândul 
său, preşedintele Comisiei 
a mulţumit pentru decizia 
României de a dona pâ-
nă la 200 de mii de doze 
de vaccin Republicii Mol-
dova. În ceea ce priveş-
te procesul de redresare 
economică, menţionea-
ză sursa citată, premierul 
român a prezentat efortu-
rile de finalizare a Planu-
lui Naţional de Redresa-
re şi Rezilienţă, accentu-
ând „importanţa investiţii-
lor în infrastructură, inclu-

siv din perspectiva contri-
buţiei la tranziţia ecologi-
că şi digitală”. „A mulţumit 
Comisiei pentru coopera-
rea cu instituţiile naţiona-
le responsabile de elabo-

rarea Planului, precizând 
că acesta va fi înaintat 
Comisiei în perioada sta-
bilită în documentele pro-
gramatice”, se arată în co-
municat.

 „Am fost surprins ne-
plăcut când în unele dis-
cuţii cu colegii mei, mem-
bri din Cabinet, am vă-
zut o susţinere mai mare 
pentru subvenţii, pentru 
anumite companii cu pier-
deri, decât pentru inves-
tiţii. Aşa ceva nu accept. 
Am cerut un program de 
reformă pentru companii-
le de stat, încă nu a venit, 
şi atunci o să introducem 
în Legea bugetului. Şi mai 
sunt câteva lucruri pe ca-
re le vom introduce, până 
ajungem la Legea buge-
tului. Au fost discuţii des-
pre acest buget cu miniş-

trii. Toţi miniştrii au vrut 
mai mulţi bani. (...) Iniţi-
al, cererile pentru minis-
tere au fost de 49 miliar-
de de lei în plus faţă de 
ce avem. Exact ceea ce 
îmi era frică: punem bu-
getul nostru peste buge-
tul PSD şi facem un buget 
mai mare. Greşit total, nu 
aşa putem să mergem 
înainte”, a subliniat Cîţu 
la Palatul Victoria. Potri-
vit acestuia, toţi miniştrii, 
cu câteva excepţii, au ce-
rut bugete mai mari faţă 
de anii precedenţi. „Am 
avut doar câteva excep-
ţii - la Secretarul General 

al Guvernului şi la Minis-
terul Finanţelor, unde au 
fost bani pentru alegerile 
generale. Am, mare par-
te, răspuns cu bugete mai 
mari pentru toate minis-
terele faţă de anul trecut, 
deci avem bugete mai 
mari faţă de anul trecut 
în aproape toate ministe-
rele, am zis cele trei ex-
cepţii. Dar acum vin şi aş-
teptările mele pentru mi-
niştri şi este vorba de per-
formanţă, eficienţă şi prin 
aceste alocări aş vrea să 
văd că există o monitori-
zare. Şi îi anunţ pe aceas-
tă cale că la jumătatea 
anului vom face o evalu-
are. Vor fi indicatori, vom 
folosi indicatori interme-
diari şi la jumătatea anu-
lui vom face o evaluare în 
ceea ce priveşte execu-
ţia bugetară, pentru că eu 
am mai văzut acest film şi 
în anii precedenţi, că ne 
batem pentru un buget la 
începutul anului şi execu-
ţia bugetară este dezas-
truoasă la jumătatea anu-

lui”, a spus Florin Cîţu. El 
a precizat că la jumătatea 
anului discuţiile vor avea 
loc cu mandatele miniş-
trilor pe masă. „Am vă-
zut anul acesta discuţii în 
spaţiul public, nu ştiu cât 
au fost adevărate, cât nu 
au fost adevărate, dar da-
că sunt adevărate şi vor-
bim de voturi în Parla-
ment pentru susţinerea 
bugetului sau de demi-
sii, vom discuta şi la rec-
tificarea bugetară, la ju-
mătatea anului, execuţia 
bugetară cu mandatele 
pe masă. Eu am fost de 
acord să mărim bugetul, 
sunt cheltuieli mari pe ca-
re trebuie să le susţinem, 
dar aş vrea să văd şi exe-
cuţie, vreau să văd şi per-
formanţă, vreau să văd şi 
acea reformă a compa-
niilor de stat. Şi cum nu 
am primit până acum ni-
ciun program de restruc-
turare a acestor companii, 
vom face acest lucru prin 
legea bugetului”, a mai 
spus premierul.

Autoritatea Electorală 
Permanentă (AEP) a 
virat, în luna februarie, în 
conturile a șapte partide 
- PSD, PNL, USR, AUR, 
PMP, PLUS, Pro România 
- subvenţii în sumă totală 
de 19.843.634,81 lei. 
Potrivit AEP, Partidul 
Social Democrat a 
primit 7.640.197,89 
lei, Partidul Naţional 
Liberal - 6.476.964,07 
lei, Uniunea Salvaţi 
România - 2.056.942,91 
lei și Alianţa pentru Unirea 
Românilor - 1.546.315,98 
lei. De asemenea, au 
primit subvenţii și Partidul 
Mișcarea Populară - 
399.741,50 lei, Partidul 
Libertate, Unitate și 
Solidaritate - 1.434.651,36 
lei și Partidul Pro România 
- 288.821,10 lei. Autoritatea 
Electorală Permanentă 
a informat vineri că, la 
sfârșitul lunii ianuarie, în 
Registrul electoral figurau 
18.938.430 de cetăţeni 
cu drept de vot, cu 10.927 
mai puţini faţă de luna 
decembrie a anului trecut. 

Potrivit unui comunicat 
transmis AGERPRES, 
numărul total de cetăţeni 
cu drept de vot înscriși 
în Registrul electoral, la 
data de 31 ianuarie 2021, 
este de 18.938.430, cu 
10.927 mai puţini faţă de 
ultima informare publică. 
La data de 31 decembrie 
2020 figurau în Registrul 
electoral 18.949.357 
de alegători români. 
Diferenţele apar ca urmare 
a operaţiunilor curente 
efectuate de primari 
în Registrul electoral, 
precizează AEP. În luna 
ianuarie, conform AEP, 
28.466 de persoane au 
fost radiate ca urmare a 
decesului, iar 107 persoane 
au fost radiate ca urmare 
a interzicerii dreptului de a 
alege sau au fost puși sub 
interdicţie. 

Premierul Cîțu, întrevedere cu președintele Comisiei Europene
Prim-ministrul Florin Cîţu a avut, vineri, la 
Bruxelles, o întrevedere cu preşedintele 
Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, cu 
prilejul vizitei pe care o efectuează la instituţiile 
europene, reafirmând în context importanţa 
menţinerii unei abordări coordonate la nivel UE 
în contextul situaţiei epidemiologice curente de 
la nivel european şi internaţional şi şi-a exprimat 
încrederea că noile angajamente asumate de 
furnizorii de vaccinuri vor fi respectate. 

Premierul Florin Cîţu vrea miniștri performanţi, 
care la vară vor fi evaluaţi cu mandatele pe masă

Premierul Florin Cîţu a afirmat sâmbătă 
că aşteaptă de la membrii Cabinetului 
„performanţă” şi „eficienţă” şi a precizat 
că la jumătatea anului va face o evaluare 
a acestora, declarându-se nemulţumit 
de faptul că unii dintre miniştri optează 
în primul rând pentru subvenţii alocate 
companiilor cu pierderi, decât pentru 
investiţii.


